
 
 
 
 
 
 
 
 
 

„Buďte vždy na ceste 
s čnosťou pútnika:  

a tou je radosť.“ 
 

Svätý Otec František 



 
 
 

   
     

       
    

 



 
 
„Postojte na cestách 
a zamyslite sa. 
Skúmajte staré 
chodníky, hľadajte 
dobrú cestu, 
kráčajte po nej  
a nájdete osvieženie 
pre svoje duše.“  

(Jer 6, 16) 





Exodus vyvoleného národa 
môže byť pre nás ikonou, 

ktorá nám pripomína  
naše putovanie 



„Keď sa oblak od 
stánku zdvihol, Izraeliti 
sa dávali počas 
celého svojho 
putovania na pochod; 
a keď sa oblak 
nezdvihol, nepohli sa 
až dotiaľ, kým sa 
nezdvihol. Cez deň 
totiž ležal nad stánkom 
oblak, v noci sa však 
javil očiam všetkých 
Izraelitov ako oheň, 
počas celého ich 
putovania.“  (Ex 40, 36 – 38) 
 

  



 
Oblak svetla  
a ohňa, ktorý viedol 
ľud podľa rytmov, 
ktoré si vyžadovali 
úplnú poslušnosť  
a pozornú bdelosť, 
je pre nás veľmi 
významný.  
Môžeme v ňom 
vidieť, akoby  
v zrkadle, vzor pre 
zasvätený život 
našej doby.  

 



Aj zasvätené osoby 
v našej krajine prešli 
opravdivou 
„cestou exodu“: 
obdobím nadšenia 
a odvahy, 
vynaliezavosti 
a tvorivej vernosti,  
ale aj obdobím 
krehkých istôt, 
improvizácií 
a horkých 
sklamaní. 



 
Aj keď niekedy kráčame v tmách 
a suchopárnosti, ktoré by mohli 
znepokojovať naše srdce, viera v nás 
prebúdza istotu, že Pán je stále prítomný...  



Akým výzvam 
musíme dnes čeliť 
a aké postoje 
musíme pestovať,  
ak chceme žiť  
v dialógu 
a solidarite s ľuďmi 
dnešnej doby  
a ich kultúrou...?  
 

Sme si istí, že nás Boh vedie  
po našej ceste? 



Dokážeme sa stať otvorenými spoločníkmi  
a dokážeme prijať onú nostalgiu po Bohu,  
ktorá stále znepokojuje ľudské srdce?  



 

Dokážeme ísť, ako to urobil svätý Pavol, 
na námestie Atén a hovoriť  
o neznámom Bohu pohanom?  



Cesta, na ktorej 
sledujeme oblak, 
nie je vždy ľahká. 
Rozlišovanie si 
niekedy vyžaduje 
dlhé čakanie, 
ktoré unavuje.  
Ľahké a príjemné 
jarmo sa môže 
stať ťažkým.  



Svätý Otec  
František  
nás vyzýva... 



„Nikdy nestrácajte 
nadšenie kráčať  
po cestách sveta; 
lepšie je totiž kráčať, 
aj keď je niekedy náš 
krok neistý alebo 
krívame,  
ako zostať stáť, 
uzatvorení  
do svojich otázok 
alebo  
vlastných istôt... .“   
 
 



„Rehoľné osoby sú  
v Cirkvi osobitne 
povolané byť 
prorokmi, ktorí 
svedčia o Ježišovom 
živote na tejto zemi a 
ohlasujú, ako bude 
Božie kráľovstvo 
vyzerať vo svojej 
dokonalosti. Rehoľná 
osoba sa nikdy nemá 
zrieknuť proroctva.“  
 



„Namiesto toho, aby 
sme boli iba Cirkvou, 
ktorá prijíma tým, že 
má dvere otvorené, 
snažme sa byť 
Cirkvou, ktorá 
nachádza nové 
cesty, ktorá je 
schopná vyjsť  
zo seba a ísť k tomu,  
kto do nej nepatrí,  
odišiel alebo je 
indiferentný.“  
 



 
Zdravasʼ, Mária,  
Žena novej zmluvy, 
hovoríme ti,  
že si blahoslavená,  
pretože si uverila  
a vedela si rozpoznať 
stopy Ducha Svätého 
vo veľkých udalostiach,  
ale aj v tých,  
ktoré sa zdajú 
nepatrné!  

 



Buď nám oporou v nočnom bdení 
až po prvé ranné lúče, keď 
očakávame nový deň. Obdaruj 
nás proroctvom, ktoré hovorí 
svetu o radosti evanjelia,  
o blahoslavenstve tých, ktorí 
skúmajú horizonty novej zeme a 
neba a anticipujú ich prítomnosť 
v ľudskom meste.  
 

Pomáhaj nám vyznávať plodnosť 
Svätého Ducha v tom, čo je 
podstatné a malé. Daj, aby sme 
vykonali odvážne gesto 
poníženého, keď Pán zhliada na 
pokorného, ktorému sú tu a teraz 
zjavené tajomstvá Božieho 
kráľovstva.  

Amen.  
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